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С Т А Н О В И Щ Е 

по предложенията, препоръките, мненията и възраженията в резултат на 

проведените обществени обсъждания на 

Доклад за оценка на въздействието върху околната среда и всички приложения към 

него за инвестиционно предложение 

„ИЗГРАЖДАНЕ НА ВЯТЪРЕН ПАРК ЗА ПРОИЗВОДСТВО НА ЕЛЕКТРИЧЕСКА ЕНЕРГИЯ – 

ГАБРИЦА И ВЪЗДУШНА ЕЛЕКТРОПРОВОДНА ЛИНИЯ 110 KV, СВЪРЗВАЩА БЪДЕЩА 

33/110 KV ПОДСТАНЦИЯ „БЛИЗНАЦИ“ С МРЕЖАТА НА ЕСО ЕАД“, 

с Възложител „ЕНЕРГАЯ“ ЕООД 

 

Настоящето становище е изготвено съгласно чл. 17, ал. 5 от Наредбата за условията и 
реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда, във връзка с 
проведените срещи за обществени обсъждания на Доклад за оценка на въздействието върху 
околната среда (Доклада за ОВОС) за инвестиционно предложение „Изграждане на вятърен 
парк за производство на електрическа енергия – Габрица и въздушна електропроводна линия 
110 kV, свързваща бъдеща 33/110 kV подстанция „Близнаци“ с мрежата на ЕСО ЕАД” и всички 
приложения към него. Тези срещи бяха проведени в съответствие и с предписанията на 
Регионална инспекция по околната среда и водите - Шумен (РИОСВ - Шумен) в писмо с изх. № 
ОВОС-49-(25)/03.07.2023 г., както и във връзка с чл. 97 от Закона за опазване на околната 
среда. 

Срещите бяха проведени на 16.08.2023 г. и 17.08.2023 г., като по време на всяка среща 
бе воден протокол от длъжностно лице, определено от кмета на общината/кметството, на 
чиято територия се провежда срещата. На всяка среща за обществено обсъждане бе попълван 
списък на участниците в общественото обсъждане. Съгласно изискванията на Наредбата за 
условията и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда, 
определеното длъжностно лице предостави материалите с резултатите от общественото 
обсъждане на Възложителя в срок до 3 дни от датата на срещата. 

Всички срещи бяха водени от г-жа Севдалина Йончева – представител на Възложителя. 
Присъстващите бяха запознати с основните аспекти на проекта от инж. Мая Карова – 
Управител на „ЕНЕРГАЯ“ ЕООД. Кратко запознаване с резултатите от извършената оценка на 
въздействието върху околната среда бе извършено от г-жа Ваня Ченова – представител на „ЕФ 
СИ ДЖИ ПОВВИК“ ЕАД и ръководител колектив от експерти изготвили Доклада за ОВОС. На 
представителите на общинските/кметските администрации, както и на всички заинтересовани 
лица, присъствали на срещите, беше дадена възможност да задават въпроси и да изразят 
мненията си. 

 

ОТНОСНО ПРОВЕДЕНИТЕ СРЕЩИ: 

 

1. Обществено обсъждане в община Шумен - Срещата се състоя на 16.08.2023 г., от 
9.30 часа, в сградата на Общинска администрация Шумен, зала 304, гр. Шумен. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

2. Обществено обсъждане в община Венец – Срещата се състоя на 16.08.2023 г., от 
12.00 часа в сградата на Общинска администрация Венец. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 
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3. Обществено обсъждане в кметство с. Дренци - Срещата се състоя на 16.08.2023 г., от 
13.30 часа, в сградата на кметство с. Дренци. 

По време на общественото обсъждане бяха зададени въпроси. 

Беше зададен въпрос от представител на местната общественост към кой 
електропровод ще се присъедини въздушна електропроводна линия (ВЕЛ) на ВЕП „Габрица“, 
след подстанция „Близнаци“. Инж. Мая Карова предостави отговор на въпроса - 
присъединяването ще се изпълни към преносната електрическа мрежа чрез разкъсване на 
двоен въздушен електропровод 110 kV „Развигор-Топола“, собственост на ЕСО. 

Беше зададен въпрос в кои общини ще бъдат разположени ветрогенераторните 
турбини и кога се очаква изграждането на парка. Отговорено бе от инж. Мая Карова, че 
турбините ще бъдат разположени в землищата на общините Хитрино и Венец, а 
строителството се очаква да започне през 2024 г., като ще приключи за около 9 месеца. 
Включително с подстанцията и трасето на ВЕЛ. 

Беше зададен въпрос защо подстанцията е в с. Близнаци. Бе отговорено от инж. Мая 
Карова, че това е в резултат на анализ на много технически, инженерни фактори, като и 
близост до път, размер на парцела и т.н. Също така са съобразени и трасетата на ЕСО. 

Беше зададен и въпрос дали е възможно финансиране на футболния отбор. Бе 
отговорено от инж. Мая Карова, че е възможно това да бъде част от социалната програма на 
инвеститора, като тази тема ще бъде обсъдена от представителите на инвеститора. 

Беше зададен въпрос за нивата на шум – как е направен анализа. Радослава 
Костадинова – експерт по вредни физични фактори от страна на екипа, изготвил Доклада за 
ОВОС, обясни как е направен анализа – чрез посещения на място, използване на софтуерен 
модел при най-неблагоприятен сценарий. Доказано е, че нивата на шум в населените места 
ще бъдат много по-ниски от заложената в нормативната уредба и няма да има въздействие на 
шума върху хората. 

Зададен бе въпрос за риск от аварии, и по-специфично от обледеняването на перките. 
Ваня Ченова отговори, че анализ на риска от аварии е направен в Доклада за ОВОС и е 
доказано, че за населението няма риск от аварии, вкл. и от такива, свързани с обледеняване, 
поради отдалечеността на ветрогенераторите от населените места, както и отдалечеността на 
перките една от друга. Мая Карова допълни, че по тази причина е направена оптимизация на 
парка – от първоначално планираните 36 турбини в момента паркът се състои от 24 турбини. 

Бе зададен въпрос за транспортните маршрути, по които ще се доставят материалите. 
Мая Карова обясни, че това е въпрос на подробен проект на следващ етап, който трябва да 
бъде съгласуван с множество институции. Ваня Ченова добави, че Агенция „Пътна 
инфраструктура“ е съгласувала Доклада за ОВОС с изискване и предписание за изготвяне на 
транспортна схема, която да бъде съгласувана и обществеността да бъде уведомена. Мая 
Карова обясни, че инвеститора ще рехабилитира пътищата, тъй като това е нужно за 
строителството, но и като част от социалната програма. 

Беше зададен въпрос ще има ли работни места за местните хора. Мая Карова отговори, 
че ще има – както на етапа на строителство, така и по време на експлоатация – това ще са 
работни места свързани с настаняване, нощувки, изхранване, а след това и поддръжка на 
персонала, който ще бъде ангажиран със строителството и експлоатацията на парка. Бе 
подчертано също така, че по време на строителството и експлоатацията инвеститорът ще 
наеме предимно местни лица. 

Други въпроси не бяха зададени. 

4. Обществено обсъждане в кметство с. Черноглавци - Срещата се състоя на 
16.08.2023 г., от 15.00 часа, в сградата на кметство с. Черноглавци. 
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По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

5. Обществено обсъждане в кметство с. Габрица - Срещата се състоя на 16.08.2023 г., 
от 16.30 часа, в сградата на кметство с. Габрица. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

6. Обществено обсъждане в община Хитрино - Срещата се състоя на 17.08.2023 г., от 
9.30 часа, в сградата на Общинска администрация Хитрино. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

7. Обществено обсъждане в кметство с. Близнаци - Срещата се състоя на 17.08.2023 г., 
от 11.00 часа, в сградата на кметство с. Близнаци. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

8. Обществено обсъждане в кметство с. Калино - Срещата се състоя на 17.08.2023 г., от 
12.30 часа, в сградата на кметство с. Калино. 

По време на срещата не възникнаха въпроси по отношение на Доклада за ОВОС. 

 

В срок от 3 дни след обществените обсъждания (съгласно изискванията на чл. 97, ал. 6 
от Закона за опазване на околната среда) няма постъпили писмени възражения, писмени 
становища и препоръки по инвестиционното предложение. 

Съгласно изискванията на чл. 17, ал. 4 от Наредбата за условията и реда за извършване 
на оценка на въздействието върху околната среда, в срок до 7 дни след срещите за 
обществено обсъждане, Възложителят представи на компетентния орган – РИОСВ - Шумен 
протоколите от обществените обсъждания, с писмо с входящ на РИОСВ № ОВОС-49-(37)/ 
22.08.2023 г. 

Въз основа на изготвената оценка (Доклад за ОВОС) за инвестиционно предложение 
„Изграждане на вятърен парк за производство на електрическа енергия – Габрица и въздушна 
електропроводна линия 110 kV, свързваща бъдеща 33/110 kV подстанция „Близнаци“ с 
мрежата на ЕСО ЕАД”, както и проведените обществени обсъждания в засегнатите общини и 
кметства, „Енергая“ ЕООД предлага компетентния орган да одобри реализирането на 
инвестиционното предложение съгласно заключението в Доклада за ОВОС.  

Настоящото становище се изпраща до РИОСВ - Шумен и до всички общини и кметства 
засегнати от инвестиционното предложение. Съгласно изискванията на чл. 17 ал 6 на 
Наредбата за ОВОС съответните общини и кметства трябва да осигурят обществен достъп за 
срок 7 дни на интернет страницата си и/или по друг подходящ начин до становището на 
заинтересуваните лица или организации и на вносителите на предложения, препоръки и 
мнения в резултат от общественото обсъждане, за което предоставят информация на 
компетентния орган. 

 

Дата: 22.08.2023 г.       ВЪЗЛОЖИТЕЛ: 

 
Мая Карова 
Управител на „Енергая“ ЕООД 


